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Pentagon lží – úvodní přehled 

Přednáška z 26. října 2016 

Chtěli jste někdy vědět něco, co nevíte, jaká je odpověď? Tak to vygooglujete, že? Ne ne. Když 

opravdu chcete vědět, co nikdo jiný neví, co ani Google neví, Bůh to ví. My jsme měli katastrofu těsně 

před tím, co začal dnešní večer a při pokusu o nastavení streamování a kontrole všeho,  nebyla tam 

žádná konektivita. Provedl jsem test rychlosti, to trvalo věčnost, a to není dobré znamení a když 

konečně doběhl, ukazovalo to 0,01 znáte to, můj ty smutku, a to bylo pro směr k nám pro download, 

to vůbec nevypadá dobře a právě tehdy vešel Adrian a říká: Máš problém? Pojď, pomodlíme se. To je 

správné, že? Neměla by modlitba být přirozenou věcí, co udělat? Existují věci, o kterých nevíte? Co 

mám dělat teď? To se mi stává hodně. A po modlitbě to samozřejmě nebylo hned tady, šli jsme dolů 

a zkontrolovali počítač, ten fungoval, podívali se na optický převodník, všechny kontrolky  svítily, sešli 

jsme dolů do budovy školy a já pravím:  všechno bliká a svítí. Řekl jsem: dobře, pojďme restartovat 

router a to byla ta oprava. Takže víte, dnes večer fungujeme díky modlitbě a znalosti, kterou nám Bůh 

dává, abychom tyto problémy vyřešili. 

Jsem rád, že jste všichni mohli přijít. Nechci zabrat spoustu času, dívali jsme se na očekávaný rozvrh, 

zde je znovu. Takže věci, které přijdou: první lež, druhá lež, třetí život, 4. lež, Pět lží! O čem to 

všechno je? Je to všechno o pětiúhelníku resp Pentagonu. Dokonce tam je pět vnitřních stěn, takže se 

jde hlouběji a hlouběji. 

 Adriane jsme tak rádi, že jsi sem dorazil. To byla taky zajímavá věc, když jsme se snažili spojit na 

letišti, na kterém jsme se dohodli, a přitom bez mobilního telefonu. Setkání bylo na mezinárodním 

letišti, protože se však Benův let zpozdil, my jsme se chystali na obě setkání, Ben hodlal letět přes 

New York a pak jsme zjistili na poslední chvíli, že jeho let „nevydali“, byl sice rezervován, ale ne - 

potvrzen, a tak přišel na letiště a neměl žádný let uff. Takže měl honičku se skutečně rychle pokusit 

získat další let, ale nakonec nedokázal, dostatečně rychle se dostat do letadla a ono odletělo. A to 

mělo odlet o půlnoci včera. A tak se dostal na letadlo v 6 ráno dnes a Carolyn a on jsou již na cestě 

sem, měli by tu být asi do pěti minut. Takže to trochu natahuji o něco déle a doufejme, že se ukážou. 

Začali jsme, a zazpívali jsme naši píseň a jsme připraveni začít. 

Adriane pojď sem a uveď nás do pravdy, do těch pěti pravd.  

Děkuji ti Gary. Mikroport říká, že je to zapnuté, jsem slyšet. Je dobré být tu s vámi. Děkuji, že jste 

přišli v půli týdne. Měl jsem opravdu dobrý let z Německa. Jednalo se o let Lufthansa, a byl napůl 

prázdný. Sice jsem musel vstávat velmi brzy, abych se dostal na letiště do Berlína, už ve 3:30 ráno k 

nástupu do letadla a protože let byl z půlky prázdný, šel jsem si lehnout na čtyř-sedačku a dobře se 

prospal. Takže to bylo opravdu dobré a pravděpodobně jsem měl asi dvě minuty jetlagu právě v 

době, kdy jsme spolu mluvili. Sice jsem trošku unavený, ale cítím se velmi dobře.  

Chci vám přinést pozdravy z Německa, Francie, Bulharska a Srbska, které jsme mohli navštívit. Stejně 

jako doma z Austrálie, jsem samozřejmě v dobrém kontaktu s mojí ženou, jež mě neustále informuje 

o setkáních, které tam probíhají. A jen jeden z příběhů. Víš Gary, ty mluvíš o odpovědích na modlitbu. 

Když jsme byli v Německu během táborového setkání tak jsme tam měli bratrance Bena, který se 

mnou cestoval. On a jeho manželka cestovali do Německa a když už tam byli, oni chtěli být pokřtěni 

podle Skutků 2:38 ve jméno Pána Ježíše Krista a bylo to velmi na rychlo a teploty tam byly asi ve 

vysokých 30 a nízkých 40 a pro vás, kteří mě dobře znáte, vstoupit do studené vody prostě není moje 

volba. Takže my přemýšleli o tom, kde najdeme bazén, kde tento křest můžeme udělat a tak jsme 

řekli, poklekneme a pomodlíme se. Tak jsme poklekli a modlili se a oni pak začali hledat místo. Při 
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prvních dvou telefonátech: V žádném případě, ne. Nehrozí abyste v našem bazénu dělali jakýkoli 

křest a tak podobně. A pak ta třetí osoba říká: Křest? Proč ne? Přijeďte k nám, takže jsme byli schopni 

provést krásný křest v pěkném teplém vyhřívaném bazénu a byla to krásná událost. Myslím, že toho 

chlápka, který vlastnil ten plavecký bazén, nazývali Burgermeister (Badmeister) nebo tak něco, což si 

myslím, že v němčině je to, co my říkáme správce a on ten křest pozoroval a díval se. A tak jsme byli 

schopni se s ním podělit o pár brožur a moc jsme mu poděkovali za to, že nás to nechal udělat. On 

řekl: Kdykoli se vrátíte a budete křtít, uděláme to znovu. Takže to bylo ohromná událost, jedna z 

mnoha událostí.  

Ještě jeden krátký příběh, který jsme prožili v sobotu. O Sobotě během Svátku stánků rád dávám 

požehnání, kdy zvu lidi, aby přišli dopředu. Bylo tam množství dárků, kde se rozdávali růže různým 

lidem tak, jak přicházeli k modlitbě, takže manželé mohli dát svým manželkám růže nebo otcové 

svým dcerám. Modlili jsme se za prarodiče a poděkovali za jejich příspěvky do naší komunity víry a 

chtěli jsme tak uctít. A byl to zkrátka ohromný zážitek. Byla tam jedna paní, která - byla součástí 

obecenství východního náboženství mystického typu, která tam ale ve skutečnosti nechce být. Čili 

důvěrně se připojila k této skupině a od tamté se odtrhla, aby přišla na toto setkání. Měla spoustu 

úzkosti a strachu a po strávení víkendu s námi jen řekla: „tady jsem se cítila opravdu bezpečně, 

prostě se tu cítím opravdu bezpečně“. Ona se ptala spousta otázek, řekla nám svůj nesmírně smutný 

příběh, kdy její otec byl ve válce a když jí bylo 10 let, on v podstatě ztrácel kontrolu, kdy pravidelně 

vytáhl zbraň a dal jí k hlavě nebo nůž na krk. Takže ona si prošla všemi takovými traumaty. A teď se 

jen snažila přijít na to, proč je její život tak těžký, proč to bylo tak obtížné a proč se nachází v těchto 

obtížných situacích. Ale ona přišla do určité míry pokoje díky příchodu na toto setkání, kde jsme 

sdíleli. A na to setkání přišla s jednou další osobou z oné východní komunity. A oba přišli k modlitbě 

dopředu, bylo to úžasné, bylo to jejich první setkání, kterého se zúčastnili a oba chtěli předstoupit a 

přijmout modlitbu. A ten džentlmen, on dopředu přišel čtyřikrát, nemohl se toho dost nabažit. Chtěl 

víc a víc, aby to požehnání vzít nazpět a požehnat tamtěm dalším lidem. Takže jsme měli senzační 

setkání. A já jen děkuji Pánu za to, co jsme tam dokázali sdílet a samozřejmě jsme se sdíleli na toto 

téma Pentagon lží.  

A já se těším, že i spolu s vámi strávím čas když zabrousíme do tohoto tématu. Hned na začátku, než 

se pomodlíme, chci jen říci, že často, když děláte sérii, která odhaluje chyby, je pro řečníka a sbor 

velmi snadné pochopit: „To mě neovlivňuje.  Já to vím lépe.  Jsem inteligentnější.  Můžete získat 

falešný pocit bezpečí, že se vás to netýká, ale chci, abyste věděli, že mě ovlivnil téměř každý bod na 

této tabuli.  Mnoho z těchto lží mě hluboce zasáhlo do mého myšlení, a proto k vám mluvím jako 

člověk, který je plný vděčnosti Bohu, že mi pomohl tyto lži vidět a jak to ovlivňuje způsob, jakým čtu 

Bibli.  Jak to, že to úplně změnilo můj život a mé porozumění.  Takže nechci mluvit s mentalitou typu 

„prosadil jsem se“.  Chci mluvit, děkuji Ti Otče, že jsi mi to pomohl vidět, a pokud budete požehnáni 

věcmi, které jsem našel, a jak spolu sdílíme, pak budu velmi, velmi šťastný.  Nechci mluvit „k těm 

chudým, nevědomým lidem, kteří jsou stále uvězněni v těchto lžích“, ale toto jsem našel a bylo mi 

opravdu požehnáno.  Pokud tedy dokážeme klečet spolu, chtěl bych se modlit. 

Náš Otče v nebi, jaké je to privilegium přijít do Tvé přítomnosti a vědět, že naše modlitby jsou 

vyslyšeny kvůli Pánu Ježíši Kristu, jedinému prostředníkovi mezi Bohem a člověkem.  Otče, modlím se, 

abys kolem nás umístil své anděly a abys udržel naši mysl v pozoru.  Modlím se za slova, která chceš 

vyslovit, a aby jsi vedl moji mysl a aby to, co dostáváme, bylo v této kritické době hladu po Božím 

slově pokrm, a aby jsi nás učil a dal nám věci, které potřebujeme slyšet pro přípravu na další dny.  

Když se díváme na horizont lidských dějin, víme, že se chystají velké změny, a zatímco se díváme na 

znamení a zázraky a úžasné věci, které se odehrávají, chceme mít oči upřené na Ježíše, abychom 

mohli mít naše srdce připravené. Protože mnozí, když ty věci budou přicházet, tak jejich srdce budou  
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selhávat. Modlím se za ty, kteří se k nám připojují prostřednictvím živého přenosu.  Modlím se, abys 

ochránil tuto technologii, která umožňuje více lidem, aby se k nám připojili, a abychom měli společně 

požehnaný čas při sdílení.  Jen se modlím za každou tu skloněnou hlavu.  Děkuji Ti za ty, kteří vyšli, a 

chválím Tě ve jménu Ježíše.  Amen. 

 

Když mluvíme o tématu Druhého příchodu, Ježíš byl tázán svými učedníky, když řekl, že „všechny 

velké kameny této budovy, které vidíte, budou svrženy“ a samozřejmě v Matoušovi 24 se učedníci 

ptají „kdy to bude? A jaké bude znamení tvého příchodu a konce světa? “. 

 

Úplně první odpověď, kterou Ježíš dává, je v Matoušovi 24:4, kde je uvedeno: „A Ježíš odpověděl a 

řekl jim: Dbejte, aby vás nikdo neklamal.“  Mnoho podvodů bude v tom, jak vést k událostem konce, 

takže „dávejte si pozor, aby vás žádný člověk neoklamal“. 

 

Samozřejmě, když trávíme čas zkoumáním tohoto tématu, to se týká i tohoto člověka, jenž k vám teď 

mluví. My musíme, jak se říká v 1. Janově 4, zkušovat duchy, zdali jsou od Boha.  Po ovoci poznáte je. 

"Podle jejich plodů je poznáš" Mat 7:20. "K Zákonu a svědectví! Pokud však nechtějí, pak ať si říkají 

slova, v nichž není žádné světlo". Iz 8:20. 

 

Máme mnoho hlasů, které říkají, jak řekl Ježíš: „Mnozí přijdou pod mým jménem se slovy: ‚Já jsem 

Mesiáš' a svedou mnohé.“  Mat 24:5, Marek 13:6.  Když čteme tuto pasáž, lidé často říkají „oni ze 

sebe dělají Krista“.  Ne.  Jsou to lidé, kteří říkají, že Ježíš je Kristem, a přesto mnohé podvedou.  

Vidíme, že se to dnes děje na mnoha a mnoha místech.  Mnoho lidí tvrdí, že zastupují Ježíše Krista, a 

přesto věří té lži o Božím Synu, věří té lži o Otci a já jsem věřil této lži.  Nerozuměl jsem těmto věcem, 

ale díky Bohu, že ke mně na toto téma promluvil.  Chceme tedy zkoušet duchy, abychom věděli, zda 

jsou od Boha.  Buďme Berojští, když čteme společně písma. 

 

Chci se vrátit asi o pět let zpět, a když jsem přemýšlel o velkých změnách, které se odehrály pro mě 

jako pro někoho, kdo sloužil v církvi jako duchovní v církvi adventistů sedmého dne, a důsledky 

přesvědčení, že Ježíš je Jednorozený Syn Boží, jak to ovlivňuje mé chápání Písma.  Seděl jsem tam a 

některé myšlenky mi začaly přicházet na mysl.  Byl to příběh, který ilustroval mé zkušenosti, a bylo to 

pro mě velmi živé.  Nesnil jsem.  Právě mi přišly na mysl tyto myšlenky, které souvisejí s tím, jaké byly 

moje zkušenosti. 

 

Viděl jsem se na vrcholu velmi vysokého kopce a dýchal jsem opravdu, opravdu ztěžka, jako bych 

běžel o život a dýchal jsem velmi, velmi těžce a byl jsem vyčerpaný.  Při duchovní aplikaci tohoto, 

protože jsem tvrdě běžel, těžce jsem dýchal, čerpal jsem z Ducha.  „Blaze těm, kdo hladovějí a žízní 

po spravedlnosti, protože budou naplněni“, Matouš 5: 6.  Vdechoval jsem kyslík a když jsem znovu 

získal klid, postavil jsem se a podíval se dolů a uviděl jsem, něco jako budovu s maximální ostrahou.  

Protože jsem byl velmi, velmi vysoko, viděl jsem přes zeď a viděl jsem dolů do tohoto zařízení.  V tom 

zařízení jsem viděl mnoho lidí z mé rodiny a přátel, uvnitř tohoto zařízení s maximální ostrahou.  Pak 

jsem si uvědomil, že předtím jsem na tomto místě byl a že jsem již utekl.  Byl jsem přemožen pocitem 
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emocí.  Jak jsem utekl z tohoto místa?  Stěny byly tak silné a byly dobře hlídané a dobře chráněné, ale 

podařilo se mi z tohoto zařízení uniknout.  Ale když jsem viděl, že v této budově je mnoho mých 

přátel a rodiny, musel jsem se vrátit.  Musel jsem je jít varovat a mluvit k nim o tom, že oni jsou ve 

vězení.  Sešel jsem se tedy dolů z té hory a vrátil se poblíž tohoto zařízení. 

 

Když jsem ho zkoumal ze země a díval se na něj, stěny byly ze skla - velmi, velmi silné sklo - takže ti 

lidé uvnitř si neuvědomovali, že jsou ve vězení.  Vypadali, že mají úplnou svobodu alespoň pro sebe, a 

neměli žádnou touhu pokusit se dostat ven.  Vypadali, že jsou zcela spokojení kvůli lžím, které pili a 

kterým věřili, a to jim vzalo touhu uniknout z tohoto zařízení. 

 

Stěny byly velmi, velmi silné, a tak jsem dovnitř začal volat na svou rodinu a přátele, ale oni mi 

nevěnovali žádnou pozornost.  Vůbec mě neslyšeli.  Začal jsem být rozrušený myšlenkou, že se k nim 

nemohu dostat, nemohl jsem s nimi mluvit o věcech, které jsem viděl, a chtěl jsem jim pomoci 

uprchnout.  Začal jsem tedy zběsile mávat rukama a někteří viděli, že se pohybuji, a oni viděli, jak tato 

osoba mává rukama, a já jsem skákal nahoru a dolů a snažil se získat jejich pozornost, ale oni neslyšeli 

ani jedno slovo, které jsem říkal.  Ono pokud vidíte někoho poskakovat kolem a neříkat nic, tak 

vypadá trochu pošetile a já jsem vypadal velmi pošetile, protože neslyšeli nic, co jsem říkal.  Snažil 

jsem se jim říct, že musíte utéct; musíte se dostat z tohoto zařízení. 

 

Scéna skončila a opět jsem byl vyčerpaný a upadl jsem na zem a plakal jsem, protože mě neslyšeli a 

skončilo to tím, že jsem řekl: „Oni mě neslyší, neslyší mě „Nemohu se k nim dostat“.  To byl konec 

příběhu v mé mysli, abych ilustroval, co se stalo v této zkušenosti s osvobozením se od falešného 

chápání Boha prostřednictvím učení o trojici.  To byl samozřejmě začátek a já jsem dál kráčel touto 

cestou a ty věci stále rostly. 

 

Když přemýšlím o podvodu, na stránce 561 knihy Velký spor, Duch proroctví zmiňuje: 

"Satan se dlouho připravoval na svůj poslední pokus oklamat svět. Základ pro své 
působení položil ujištěním, daným Evě v ráji: „Nikoli, nepropadnete smrti.“ „V den, 
kdy z něho pojíte, otevřou se vám oči a budete jako Bůh znát dobré i zlé.“ 1. 
Mojžíšova 3,4.5. Postupně připravoval půdu pro svůj vrcholný podvod tím, jak 
rozvíjel spiritismus. Dosud svého cíle ještě plně nedosáhl, jeho námaha však bude 
korunována úspěchem. Prorok napsal: „Hle … tři nečistí duchové, podobní 
ropuchám. Jsou to duchové ďábelští, kteří činí zázračná znamení. Vyšli ke králům 
celého světa, aby je shromáždili k boji v rozhodující den všemohoucího 
Boha.“ Zjevení 16,13.14. {VDV 364.2} 

Začátek tohoto mistrovského díla podvodu začal hadovou lží Evě „Nikoliv! Nikterak nezemřete!“ Gn 

3:4 (Hejčl), která položila základy pro spiritualismus.  Když teď uvažujeme o spiritualismu, myslíme 

především na komunikaci se zlými duchy (spiritismus).  To je hlavní reference, o které často 

přemýšlíme.  Ale když to budete pečlivěji studovat, spiritualismus je proces zduchovňování Písma. 

(Ahoj Bene ☺)  Je to proto, že když Bůh říká, že „v den svého pojedení z něho jistotně budeš muset 

umřít“ Gn 2:17 (MPCZ) a Satan řekne „Nikoli, nepropadnete smrti“, dobře, co se stane, když lidé 

začnou umírat? Satan poté překroutí tento výrok „určitě nezemřete “ do výroku, že smrt jsou jakési 

dveře, kterými se dostanete do jiného světa, a smrt je tedy vlastně život.  Je to vlastně život a je to 
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lepší život.  Satan překrucuje význam slova, zduchovňuje pojem „smrt“, aby byl opakem toho, co ve 

skutečnosti má být. 

 

Takže tato lež „určitě nezemřete“, je základem Satanova systému.  Vezme slova Boží a překrucuje a 

často je nutí říkat opak toho, co Bůh zamýšlel.  Z tohoto základu spiritualismu a nesmrtelnosti duše 

bylo možné tento systém vybudovat.  Je to úhelný kámen, je to takový rohový kámen.  Proto Ježíš 

řekl zákoníkovi, který se Ježíše ptal, „co mám dělat, abych obdržel věčný život“?  Ježíš říká: „co je 

napsáno v zákoně, jak to tam čteš?“.  Jak to čteš?  Jak čtete písma?  Dnes máme mnoho, mnoho lidí, 

kteří čtou Písma optikou spiritualismu. 

 

Máme další citát, který bych chtěl přečíst ve Velkém sporu, strana 588, a je zde napsáno,  

"Satan dostane lidi na svou stranu pomocí dvou podvodů — lži o nesmrtelnosti 

duše a lži o posvátnosti neděle. První podvod připravuje půdu pro spiritismus, 
druhý vytváří náklonnost k Římu.“   

 

 

To jsou tedy dva velké podvody (lži, chyby).  To jsou dva základní pilíře Babylonu - nesmrtelnost duše, 

která vede ke spiritualismu, zduchovňování Božího slova a také komunikace se zlými duchy, návrat 

mrtvých příbuzných, aby k nám prostřednictvím tohoto systému promlouvali falešné doktríny a 

falešné učení a pomocí tohoto systému spolu s posvátností neděle, která vytváří náklonnost s Římem.  

Na těchto dvou pilířích je postavena celá tato „stavba“. 

 

Pokud jde o Babylon, abyste mohli být považováni za součást Babylonu, musíte stát na těchto dvou 

velkých omylech - nauce o nesmrtelnosti duše a posvátnosti neděle, to jsou dva pilíře, na nichž je 

základ Babylonu postaven.  Takže když nějaká organizace nestojí na těchto dvou pilířích, ona není 

Babylonem, ale i tak může pít babylonské víno, které se nachází v těchto třech a dalších podvodech, 

které se nacházejí v systému Babylonu. 

Boží charakter 

(respektive jeho padělek)

Tzv. učení o 

trojici

Nesmrtelnost duše 

(spiritualismus=zduchov

ňování Písma 

+ 

spiritismus=komunikace 

se zemřelými)

Posvátnost 

neděle

Dva velké bludy 

(lži) viz GC 588

Dispenzační 

zákon + smlouvy

Pentagon lží

„mistrovské dílo podvodu“ 

viz GC 561
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To je to, co zde čtu, dvě velké chyby - nesmrtelnost duše, posvátnost neděle - na těchto dvou pilířích 

stojí Babylon.  To je opravdu důležitý bod, protože s tímto výrazem „Babylon“ se hodně lidí dost 

slušně ohání.  Je zajímavé, že můžeme říci, že Daniel žil v Babylonu, ale byl on součástí Babylonu?  Ne, 

nebyl.  Byl přímo v srdci Babylonu, a přesto nebyl součástí Babylonu.  Byl součástí lidí, kteří byli zajati 

Babylonem.  Měl jméno představující falešného boha Beltašara, a přesto nebyl součástí Babylonu.  To 

je něco, co musíme mít na paměti, protože dnes si myslím, že máme opakování historie, že Boží lid, 

Boží církev byla Babylonem vzata do zajetí a rovněž také pije víno Babylonu, ale ona nestojí na 

základních pilířích Babylonu. To je něco, co musíme mít na paměti. 

 

Pokud jde o nesmrtelnost duše vedoucí do spiritualismu, o tom chceme mluvit zítra ráno - tedy o 

tomto procesu zduchovňování.  K dispozici je výtisk 25. kapitoly knihy „Návrat Eliáše“, která se 

zaobírá tímto procesem, neboli jak učení adventismu byla zduchovňována po dlouhou dobu.  Mnoho 

z biblických učení Bible bylo zduchovněno, aby nám odebralo základy.  Jednou z klíčových oblastí je 

samozřejmě nauka o Svatyni – neexistuje doslovná svatyně v nebesích, žádné dvě oddělení svatyně, 

10 přikázání zapsaných v nebi je pouhý symbol, vše je symbolické a odkazy na Boha, který ve 

skutečnosti sedí na trůnu a má oči, uši a nos – oni používají teologický termín, říká se tomu 

antropomorfismus, což pro nás ostatní znamená – vzít vlastnosti člověka a aplikovat je na Boha.  Oni 

říkají, že ve skutečnosti to tak není, ale to je jen způsob, jak s námi Bůh komunikuje. A vy potom 

totálně zduchovníte význam textu. 

 

Když jsem byl na teologickém semináři, říkalo se mi, že Boha nemůžete nacpat do krabice, Bůh je 

mnohem větší než tahle malá krabička zvaná Svatyně.  Ale co to znamená, že Bůh je větší než 

krabice?  Znamená to, že Bůh je všude, bez těla a bez částí?  Nemateriální, jak učí některá vyznání 

víry?  To jsou některé z problémů, které začínají nastávat, protože když uctíváte špatného Boha, 

nemůžete mít nauku o svatyni, která by dávala smysl, a proto si babylonské církve myslí, že je 

naprosto absurdní mít nebeskou svatyni, kde se Bůh pohybuje mezi dvěma odděleními.  Proč se Bůh 

musí pohybovat?  Bůh je přece všudypřítomný! A to začíná znít trochu jako panteismus, když se 

začneme pohybovat tímto směrem. 

 

Zde tedy Satan zahájil svou práci, aby těmito dvěma velkými svody započal tento pětiúhelník lží.  A 

když se podíváme na tyto tři body zde (učení o trojici, Boží charakter, zákon napříč dispenzacemi a 

smlouvami), lze na tyto tři body odkazovat v první kapitole knihy Patriarchové a proroci.  Vynikající 

kapitola, první kapitola Patriarchů a proroků.  Pokud byste někdy chtěli uvěřit, že Ježíš je jediný 

zplozený Syn Boží, tohle je dobrá kapitola na čtení.  Prostě si to přečtěte.  Jak říká prorok, vezměte to 

tak, jak to čtete, a z cesty vás to nesvede. 

 

Na straně 36 v Patriarších a prorocích se píše, že úmyslem Lucifera bylo popřít nadvládu Božího Syna 

a tak byla zpochybněna moudrost a láska Stvořitelova. Takže díky principu, který se nachází v nedělní 

posvátnosti - jaký je princip, který nacházíme v nedělní posvátnosti? Je to autorita jisté stvořené 

bytosti uzurpovat si autoritu slova Božího.  Změnit Boží zákon.  A když máte pouto sympatie s Římem, 

máte účast ducha, který bojuje se slovem Božím.  Římanům 8: 7, „Tělesné smýšlení je Bohu 

nepřátelské, neboť není a ani nemůže být poddáno Božímu zákonu.“  Takže na tomto pilíři převrácení 
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Božích slov, když Bůh říká „toto je můj Syn, toho poslouchejte.  Můj Syn je rovný Mě samému. 

Postavil jsem jej do pozice stejné autority se sebou samým “.  Proč si Syn nemyslel, že je to loupež, 

aby se rovnal Bohu?  Protože byl mocný, protože měl inteligenci?  Ne, protože to tak řekl Otec a 

všechny tyto věci mu dal. 

 

Takže tím, když Otec shromáždil nebeský zástup a řekl jim skutečné postavení svého Syna ve vztahu k 

sobě samému, sláva toho Samoexistujícího obklíčila oba dva, a tehdy se Satan vzbouřil a řekl: 

„Odmítám se podrobit porušení mých práv, aby tato osoba byla nade mnou.“ Jak se píše v 19. 

kapitole Lukáše: „Nechceme, aby tento kraloval nad námi“.  A začala válka v nebi, protože Satan se 

nepoddal Božímu zákonu, který se týkal Božího Syna. 

 

A tak, jak vidíme souvislosti ve způsobu, jakým Satan funguje, on nepracuje pouze jedním směrem.  

Dali jsme sem trojici jako jednu cestu, ale satan vždy jde dvěma směry.  Je to hegeliánský princip 

neboli to, co nazýváme hermeneutické principy, které jdou protichůdnými směry.  Jak se říká v Touze 

věků, farizeové buďto interpretovali písma tak, že znamenají jednu věc nebo pravý opak.  Toto je 

způsob myšlení, kterým farizeové pracovali. 

 

Takže na jedné straně máme učení trojice, máme Atanášovo vyznání víry s jeho chápáním, že Ježíš je 

spolu-rovný, souvěčný, plně božský ve smyslu Jeho vlastního božství.  A tím druhým extrémem je, že 

Ježíš je jakási stvořená bytost.  To, že Ježíš byl stvořen, a pravda? Ta je opět někde uprostřed ☺.  

Totiž, že Ježíš je zplozený neboli jednorozený. 

 

Tedy za pomoci spiritualismu může doktrína o trojici žít a budeme o tom ještě mluvit.  Jak 

spiritualismus podporuje nauku o trojici?  Slovo „Otec“ ve skutečnosti neznamená Otec, znamená 

opak slova otec.  A jakmile čtete Písmo a necháte se ovlivnit touto (nesmrtelnost duše) lží 

podporovanou lidským uvažováním, které převrací slovo Boží, na těchto dvou pilířích (nesmrtelnost 

duše a posvátnost neděle) se nauka o trojici stává velmi snadnou.  Takže když říkám, že většina 

z tohoto mě ovlivnila, ve skutečnosti mě ovlivnily principy všech těchto věcí. A to je zduchovnění 

Písma a lidská vůle převracet Boží slovo.  To představuje posvátnost neděle.  Jakmile máte toto 

myšlení, jakmile máte tyto lži zakotvené ve vaší mysli, Satan vás může krmit těmito dalšími lžemi a vy 

to ani nezachytíte. 

 

V knize „Můj milovaný“, pojednávám o své cestě ke zplozenému Synu Božímu a zde zápasím s tím, jak 

jsem mohl uvěřit, že Ježíš byl Syn Boží, a zároveň věřit, že byl spolu-rovný k Otci a že vlastnil život 

původní, nevypůjčený, neodvozený od kohokoli.  Jak jsem mohl věřit oběma těmto věcem 

najednou?!  Hodně mě to rozrušilo, jak jsem mohl oběma věcem věřit a přitom nemít problém v 

hlavě, dokud jsem si neuvědomil, že jsem byl ovlivněn těmito lžemi spiritualismu, že jsem dokázal 

přepínat mezi oběma úhly pohledu a v hlavě mi neblikala žádná kontrolka, co by signalizovala, že 

nastal problém.  Byl jsem naočkován způsobem myšlení, který vypnul můj „imunitní systém“, takže až 

později jsem si uvědomil, že tu existuje problém.  Takže o tom diskutuji v této konkrétní knize. 
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Samozřejmě tohle budeme dále prodiskutovávat o všech těch problémech, které nám to přináší.  

Opět chci říci, že v tomto konkrétním bodě nestačí mít znalost pravdy.  Musíme pochopit její 

důsledky pro nás.  Prostě samo o sobě když jednoduše věříte v Božího Syna v protikladu k učení 

trojice, i když je to užitečné, to nestačí.  Co to znamená?  Jak to ovlivní způsob, jakým uctívám Boha? 

A co věci, které dělám?  Jak to ovlivní můj život?  To je to, co musíme pochopit ve vztahu k této 

konkrétní nauce o trojici.  Dobře, je to modlářství, chápeme to, je to uctívání falešného boha, je to 

umísťování člověka nad Boha.  Myslím, že je to docela zajímavé, a pokud mohu použít tento 

konkrétní výraz, jedná se skutečně o klasický antropomorfismus, tedy aplikování lidských vlastností 

na Boha.  Je zajímavé, že mnoho, mnoho organizací, včetně církví, jsou řízeny výbory, výbory z lidí.  

Vidíme tedy, že Bůh, kterého mnoho lidí uctívá, je jakýsi výbor složený ze tří.  Hlasují ti tři snad, mají 

hlasy?  Nerozumím.  Bůh vytvořil obraz člověka (trojice) - výbor, kde jsou všichni stejní a mají různé 

kanceláře, protože my lidé míváme jinou kancelář tak i Bůh ji má.  A jak někteří by si přáli, abychom 

věřili, že jeden se rozhodl převzít roli Otce a jiný převzal roli Syna a další přijal roli Ducha svatého, a 

hlasovali kvůli tomu?  Je směšné, jak tyto věci vznikají. 

 

Podíváme se tedy na to, jak tato nauka o trojici ovlivňuje naše chápání evangelia ve vztahu k 

spiritualismu a posvátnosti neděle.  Je zajímavé si povšimnout, že když budeme sledovat historii 

adventistů a hnutí průkopníků CASD a ještě o tom budeme hovořit zítra, totiž že milleritské hnutí 

prostřednictvím milleritských principů velmi, velmi rychle zahodilo nauku o nesmrtelnosti duše.  

George Storres byl jedním z těch, kdo to opravdu začali kázat.  Ellen Whiteová byla zděšena, když její 

matka začala studovat spisy těchto lidí, a když se následně vzdala doktríny o nesmrtelnosti duše a 

Ellen Whiteová řekla: „Matko!  Pokud hříšníci nebudou mít věčně hořící peklo, tak úplně ztratí strach 

z hříchu.“  Nicméně uposlechla svou matku, prostudovala si tématiku a také se vzdala nauky o 

nesmrtelnosti duše, což jim pomohlo vypořádat se se spiritualismem. 

 

Průkopníci adventismu se tedy zotavili z tohoto bodu, tedy spiritualismu.  Velmi, velmi rychle, ve 

stejné době, kdy studovali písma, mnozí v společenství zvaném Christian Conexion spatřili, že trojice 

není podle pravidla doslovného výkladu správná, a tak zároveň se hnutí milleritů zbavilo nauky o 

trojici.  Sám Miller v roce 1842 odhaluje své chápání Boží/božské osoby jako jednoho Boha a jednoho 

Pána.  O tom mluví v roce 1842 kniha Miller's Works Volume 1.  Je zajímavé, že když lidé hovoří o 

Williamovi Millerovi, zmiňují jeho trojiční chápání z roku 1822 ještě coby baptisty podle životopisu 

Williama Millera od Sylvestera Blisse, ale už nezmiňují prohlášení z roku 1842, kdy se Miller vzdal 

doktríny o trojici! 

 

Takže odkopnutím těchto dvou bodů (spiritualismus a trojice) a po zklamání z roku 1844, s pomocí 

bratří ve Washingtonu, New Hampshire, Frederickem Wheelerem, Rachel Oakesovou, Josephem 

Batesem šli strávit nějaký čas s nimi a velmi rychle začali odstraňovat tento sloup posvátnosti neděle 

a pohybovali se zpět k šabatu (sobotě).  Adventistické hnutí tedy Božímu lidu prospělo 

zrušením/vyřazením tří z těchto pilířů.  Zbývaly pouze dva pilíře, aby mohla být udělena Boží pečeť, 

protože se musíme pohybovat k tomuto bodu na vrcholu, což je Boží charakter. 

 

Proč je Boží charakter konečnou hranicí prolomení pentagonu lží?  Zjevení 14: 1 nám říká důvod proč.  

Co se tam říká?  Verš první, tady záleží jakou verzi překladu čtete: „[KB1613] Tedy pohleděl jsem, a aj, 



1. Pentagon lží - úvod 

9 
 

Beránek stál na hoře Sion, a s ním sto čtyřidceti a čtyři tisíce majících co..? Jméno Otce jeho napsané 

na čelích svých.“  Jméno v Písmu znamená co?  Charakter.  Mít Otcův charakter zapečetěný na čelech.  

Nemůžete být zapečetěni charakterem Otce, pokud nevíte, kdo Otec je.  Všechno tohle rozbití těchto 

pilířů směřuje k zapečetění, k pečeti Božího charakteru na čele.  Musíme vědět, jaký je Boží charakter.  

Takže první tři pilíře byly roztříštěny našimi adventistickými průkopníky. 

 

Až do roku 1888 nebyl problém, kdy najednou systém dispenzací, tak láskyplně sestavený sv. 

Augustinem a dalšími za jeho éry, rozdělil Písmo, rozdělil Starý zákon od Nového zákona a jak 

předkládám v jiných přednáškách, toto rozpolcené chápání je ovlivněno naším chápáním Boha, 

trojice, onoho opozičního systému, který popisuji v knize Božský vzorec života. 

 

Tyhle všechny body se navzájem ovlivňují, pokud jde o naše porozumění a to, jak čteme Boží zákon.  

Když Ježíš v Mt 5:17 říká „Nemyslete si, že jsem přišel zrušit Zákon nebo Proroky. Nepřišel jsem je 

zrušit, ale naplnit.“  A lidé vám řeknou, že když Ježíš zemřel na kříži, naplnil zákon, což znamená, že 

ho odstranil, tenhle princip spiritualismu převrací všechno vzhůru nohama.  Anebo posvátnost 

neděle: No, každý den uctívám Ježíše.  Ježíš je můj šabat.  Nepotřebuji nějaký den, každý den uctívám 

Boha.  Je to tento princip spiritualismu.  Už jste narazili na tento typ myšlení, kdy s vámi takhle lidé 

mluví? 

 

Takže na základě principů spiritualismu, zachovávání soboty, jak je uvedeno v Židům 4:9 „Božímu lidu 

tedy jakýsi sobotní klid zbývá“ řecky sabbatismos, zachovávání týdenního šabatu pro Boží lid, ale u 

spiritualismu si nemusíte dělat starosti a tak můžete tyto věci převrátit. 

 

Božímu lidu to trvalo tedy dalších 40 let. A co že se stalo v Božím lidu?  Popisuji to v knize 

„Ceremoniální dělicí čára v adventistické historii“. Protože adventisté přijali šabat-sobotu, nyní měli 

problém.  Měli systém víry, který je velmi silně napojoval zpět do Starého zákona, k dodržování všech 

Božích přikázání. A tak v roce 1850 došlo k tomu, že James White píše do Review a Herald a hájí 

konzumaci vepřového masa!  Dneska se hodně lidí chce vrátit k našim průkopníkům a založit vše na 

našich průkopnících.  Vraťte se do roku 1850 říkají a James White říká, že na konzumaci vepřového 

masa není nic špatného.  Proč?  Protože zákony o čistém a nečistém mase v 3. Mojžíšově 11 jsou 

ceremoniální!  Toto je jazyk Augustina, dispenzační.  Jsou ceremoniální, takže si nemusíme dělat 

starosti s jezením vepřového masa, takže se nenechte, aby vás kdokoli odsuzoval kvůli pokrmu, pití 

nebo kvůli vepřovému masu nebo kvůli kterékoli z těchto věcí, protože to je ceremoniální-obřadní. 

 

Ellen Whiteová pak má v roce 1863 vizi o zdraví a oni se začnou pohybovat směrem k porozumění, že 

ano, Leviticus 11 je ve skutečnosti velmi důležitý.  Pokud jde o tu dělicí čáru mezi morálním a 

ceremoniálním, pokud máme ceremoniální zde a morální zde, to prasátko se trochu potuluje v Céčku 

a pak najednou přecupitá na morální stranu M. Přechází od ceremoniálního k morálnímu a podle 

Leviticu 11 se z něj náhle stává morální problém.  Adventisté tehdy začínají chápat, že tyto zákony 

týkající se čistého a nečistého masa jsou ve skutečnosti morálním problémem, ale tohle Uriáš Smith 

nechtěl slyšet: „pak bychom si naložili mnohem více, než jsme schopni zvládnout“  pokud se pustíme 

do toho, že začneme tyto věci přesouvat. 
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Nebo pokud se týče desátku: První adventisté nechtěli používat slovo „desátek“.  Říkali tomu „Sister 

Betsy“ - systematická benevolence - protože pokud začnou používat slovo „desátek“, pak se napojují 

na Starý zákon a to je ceremonialismus-obřadnictví.  Přesto si vypůjčovali koncepty ze Starého 

zákona, ale neuznávali to, odkud je dostávají, takže je přejmenovávali, a tak uvnitř adventistického 

hnutí začal narůstat veškerý tento druh tlaku. 

 

Ellen Whiteová pokračuje v psaní svého slavného článku o Božím zákoně z roku 1875 v The Review 

and Herald s několika úžasnými výroky o Božím zákoně.  Pak přichází na scénu Waggoner a začne 

představovat nové chápání smluv.  Jak je uvedeno v Galatským 4, ty dvě ženy, Hagar a Sára, to jsou ty 

dvě smlouvy a že jak stará smlouva, tak nová smlouva pokrývají obě časové období neboli dispenze.  

Ony nejsou rozděleny. 

 

Církvi adventistů sd bylo tedy v roce 1888 nabídnuto odbourat čtvrtý pilíř, abychom se dostali k 

pochopení Božího charakteru a aby nám bylo umožněno hlubší pochopení Šabatu, protože všechny 

tyto body jsou vždy vzájemně propojeny.  Vždy v závislosti na sobě pracují tam a zpět.  Kdybychom 

měli v roce 1888 vyřešeny ty smlouvy, byla by Sobota chápána úplněji, než tomu bylo dříve, a chápali 

bychom dary a oběti.  O těchto tématech pojednávám v knihách „Živý chléb z nebe“ a „Fontána 

Soboty“.  Když odstraníme falešné chápání systému smluv, jak je podal Augustin, potom můžeme 

získat hlubší uznání Soboty. 

 

Když už mluvím o tomto konkrétním předmětu dispenzačního zákona a smluv, mám tu brožuru 

„Knězem navždy“, hodně slýchávám o tom, že Ježíš nebyl knězem před tím, než přišel na tuto Zemi.  

Nuž, budeme muset studovat trochu usilovněji a nenechat se ovlivnit Augustinem.  A co Kolosským, 

kapitola 2? Brožura se jmenuje „S respektem ke Koloským“.  Tohle všechno má co do činění s 

chápáním dispenzačního zákona a smluv, protože je to ovlivňováno učením trojice, principy 

spiritualismu a nesmrtelností duše, to vše vytváří problém. 

 

V roce 1888 tedy církev selhala, kolem roku 1895 to již církev naprosto odmítala.  V této konkrétní 

době Jones a Waggoner nedokázali prohnat žádnou ze svých knih zveřejněním v časopise Review.  

Waggoner se svou knihou „Věčná smlouva“ ji musel šířit prostřednictvím článků na pokračování 

v časopise Přítomná pravda (Present truth) v Anglii, aby Boží lid alespoň něco dostal.  Takže jsme jako 

církev uvízli na tomto konkrétním bodě (dispenzační zákon a smlouvy).  A protože v této otázce 

zákona a smluv došlo k selhání, církev se začala třepit a nabrala kurz dozadu.  To je věc, pokud se 

nepohybujete směrem vzhůru, jdete opačným směrem a církev se samozřejmě během krátké doby 

vrací zpět k učení o trojici. 

 

Řekli byste si (Ironie): „To se tak v roce 1931 krásně dali dohromady a celá církev se sešla a oni o 

trojici hlasovali“ Ne, ne! To slovo trojice napsal přímo jeden muž, byl to Francis McLellan Wilcox a 

církev ani nemrkla.  Zdálo se, že tomu nerozumí.  Jejich oči zaslepila slepota, takže trojice byla 

přivedena zpět. 
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Takže víme, že pro ty, kteří odmítají jít nahoru tímto způsobem a kráčet úzkou cestou, ti z toho bodu 

spadnou.  Je řečeno, že adventisté podle jména se vzdají soboty a vrátí se k posvátnosti neděle.  Již 

jsme to spatřili u jedné celosvětové skupiny, která zachovávala sobotu, jmenuje se Církev Boží 

(Church of God), kteří se vzdali svého porozumění a vrátili se k posvátnosti neděle, převzali trojici a 

nesmrtelnost duše.  Prostě přešli.  To se stalo D. M. Canrightovi, který prošel přesně stejným 

procesem, protože on v roce 1888 do tohoto konkrétního bodu (dispenzační zákon a smlouvy) 

nechtěl přijít.  Úplně se oddělil, vrátil se k dalším třem bodům a vrátil se do Pentagonu lží.  Úplně 

zapečetil mysl daleko od pravdy. 

 

Toto je hledisko, které musíme mít na paměti, jak tento systém působí na mysl, aby vás podchytil - 

jdete jedním směrem nebo jdete opačným směrem při chápání těchto věcí.  A pak samozřejmě Boží 

charakter.  Nyní, ve vztahu k učení o Božství. Když je řečeno, že zpochybněním nadřazenosti Krista se 

zpochybňuje Boží moudrost. To zase přináší pochyby o charakteru Boha, protože pokud Bůh vnucuje 

Božího Syna nad anděly, to říká něco o Božím charakteru, že? A samozřejmě to má dva aspekty, a to s 

odkazem na zákon.  Co nám bylo řečeno v Duchu proroctví?  Zákon je přepisem čeho?  Božího 

charakteru.  Zákon tedy bude napaden, protože pokud satan pomocí principu stvořené bytosti 

převrací autoritu Božího slova a poté se odmítne podřídit Božímu Synu, on hodlá zaútočit na Boží 

zákon. 

 

To vidíme na straně 37 knihy Patriarchové a proroci, kde satan začíná pochybovat o Božím zákoně.  

Ostatní bytosti, bytosti nižšího řádu, ty možná potřebují zákony, aby je udržovaly v pořádku, ale my 

jako andělské bytosti nad sebou nepotřebujeme žádné zákony, a takto nepřítel útočí na zákon Boží.  

Samozřejmě, jakýkoli systém, který by Bůh vyvinul, aby člověka uvedl zpět do souladu s Božím 

zákonem, tak na to také zaútočí a tím je smlouva.  Satan, Tu věčnou smlouvu, kterou Bůh vyvinul, 

satan ji rozštípnul, rozřezal ji na polovinu za pomoci tohoto systému dispenzí, aby na zákon a smlouvy 

zaútočil. 

 

Co tedy vidíme? Pokud je zákon přepisem Božího charakteru, co nám tenhle zákon říká?  Nebudeš 

mít před sebou žádné jiné bohy, to je první.  Víte o tom, že Ježíš má Boha? ☺  Jdu k vašemu Bohu a 

mému Bohu, vašemu Otci a mému Otci.  Ježíš nemá před svým Otcem žádné jiné bohy.  Jeho Otec je 

ten jediný pravý Bůh.  To nám říká Písmo.  A to je další věc, která mě jako mládežníka - adventistu 

sedmého dne zmátla. Jedním z prvních textů, které jsem se naučil nazpaměť byl Jan 17:3 a nikdy jsem 

to tam neviděl.  Když se tam říká: „jediného pravého Boha a Ježíše Krista, kterého jsi poslal.“  Kde 

jsem byl?  Byl jsem v Pentagonu lží.  Neviděl jsem, nerozuměl jsem a najednou přišel Pán, promluvil 

ke mně a čtu si Jana 17:3 a je to jako BUM.  Kde jsem byl?  Proč jsem to nemohl vidět.  Nic jsem 

neviděl. 

 

Když tedy mluvíme s lidmi, musíme být trpěliví, protože oni tyto věci naprosto odmítají vidět.  Vy 

sami si možná vzpomenete, že jste kdysi byli slepí a zasaženi Pentagonem lží.  Zatím neznám nikoho, 

kdo by nějak nebyl ovlivněn tímto systémem.  Pokud přijdete do kontaktu s jakoukoli formou 

křesťanství a začnete číst jeho literaturu, vtáhne vás to do Pentagonu lží.  Protestantská reformace, 

na čem byla postavena?  Nesmrtelnost duše a posvátnost neděle.  To je církev v Sardech: „máš 
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jméno, že žiješ, ale jsi mrtvý“.  „Máš však v Sardách několik osob“, a tady je něco, na co lidem 

poukazuji v souvislosti s protestantskou reformací: Protestantská reformace nepoložila základy, na 

nichž Bůh postavil Svou církev.  V protestantské reformaci nic takového neexistuje.  To, co existuje v 

protestantské reformaci, je jakési okno pro lidi, aby unikli z Babylonu, aby se dostali na platformu 

Soboty a nesmrtelnosti duše.  Ale mnoho lidí dnes říká: My tu reformaci zakončíme, dokončíme náš 

protest a my stavíme na principech reformace.  Nemůžete stavět na naukách posvátnosti neděle a 

nesmrtelnosti duše, abyste utekli z Babylonu v tomto konkrétním smyslu. 

 

Když se tedy podíváme na toto chápání Božího charakteru, neučiníš si, jak se říká, žádný rytý obraz 

ani nic podobného, Ježíš tohle zajisté nedělá.  Nebudeš nadarmo brát jméno Hospodina, svého Boha, 

pamatuj na sobotní den, abys ho zachoval svatý.  Ježíš říká: dodržel jsem přikázání svého Otce, On 

dělá všechny tyto věci.  Žádné cizoložství, nikoho nezabil.  Plní Ježíš přikázání svého Otce „Nezabiješ“? 

A tohle přináší zajímavou myšlenku, pokud jde o Boží charakter.  Nezabiješ. 

 

Jak Bůh jedná s bezbožnými?  Pojďme se podívat.  2. Mojžíšova. V přikázáních vám řekne, jak Bůh 

jedná a jak trestá hřích.  2. Mojžíšova…  (Právě děláme přehled těchto pěti bodů, než se budeme 

podrobně věnovat každému z nich.)  Exodus 20:5-6. Verš 5: „Nebudeš se jim klaněti, ani jich ctíti. 

Nebo já jsem Hospodin Bůh tvůj, Bůh silný, horlivý, navštěvující nepravost otců na synech do třetího 

i čtvrtého pokolení těch, kteříž nenávidí mne, A činící milosrdenství nad tisíci těmi, kteříž mne milují, 

a ostříhají přikázaní mých.“  A tohle je ono.  Takto Bůh jedná s hříchem.  On navštěvuje nepravosti 

otců na dětech až do třetí a čtvrté generace.  Jak se říká v knize „Patriarchové a proroci“, Bůh trestá 

hřích hříchem.  Tak to dělá.  To je to, co se tam říká. 

 

Když tedy Ježíš řekl, že zachoval přikázání svého Otce, měl na mysli každé slovo, které řekl, a tudíž to 

zahrnovalo i to, které říká, že nezabiješ.  Takže jak vidíme Ježíše, když byl zde na Zemi, a Petr vzal meč 

a uťal veleknězi ucho, co na to říká Ježíš?  Tleská rukama a říká „jo, dobrá práce“?  Ne!  Vrátí a uzdraví 

to ucho a Petra strašně ztrapní.  Hej Petře, právě jsem pro tebe nasadil svůj život a ty jdeš a ten plán 

zpackáš. Protože Ježíš tomu chlápkovi dal to ucho zpátky.  Takže o těchto otázkách budeme hovořit 

ve vztahu k Božímu charakteru. 

 

Chci vám přečíst prohlášení z Velkého sporu, strana 500, které je podle mě v tomto bodě velmi, velmi 

důležité.  Pozorně si to poslechněte: „Stejným překroucením charakteru Boha, které Satan 

praktikoval v nebi, když označoval Boha za přísného a panovačného, tento nepřítel dodnes svádí lidi 

do hříchu.“  Existuje zde tedy přímý vztah mezi porozuměním Božímu charakteru a hříchem.  Když je 

Bůh považován za krutého a tyranského, vede to k hříchu.  Na druhou stranu v Touze věků (Desire of 

Ages): Když Boha poznáme, protože naší výsadou je poznat Ho, budeme žít život v neustálé 

poslušnosti.  Tuto otázku charakteru Boha je tedy třeba vyřešit, protože když se Adam chystal schovat 

v zahradě, bylo to proto, že Satan ho přiměl k hříchu, protože Adamovi řekl, že Bůh je tyranský a 

přísný.  A tady se vracíme k tomu, jak nauka o nesmrtelnosti duše ovlivňuje Boží charakter, protože 

co řekl Bůh Adamovi a Evě?  "V den, kdy z toho pojíte, určitě zemřete." 
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Když nyní Satan zavádí nauku o nesmrtelnosti duše, která říká: „Určitě nezemřete“, jak to vyznívá, že 

Bůh je jaký?  Jednak že je lhářem, což je velkým problémem pro Boží charakter. Druhak díky němu 

Bůh vyznívá takto: „V den, kdy z toho budete jíst, (vy) zemřete, Já (Bůh) vás zabiju.“  Protože 

okamžitě nezemřeli přirozenou smrtí podle Satanovy lži, ale jakmile Satan tuto lež zavádí, Boží slovo 

se stává tyranským.  Stává se to přísným, protože zatím nezemřeli.  A tak podle satana jediná věc, 

kterou by Bůh mohl udělat s někým, kdo má nesmrtelnou duši je - dát mu věčný život v bídě a 

utrpení, a takhle Satan představil Boží charakter.  Vidíme tedy přímý vztah mezi naukou o 

nesmrtelnosti duše a Božím charakterem a ten proces spiritualismu. 

 

To je velmi, velmi zásadní otázka, se kterou se musíme potýkat.  Je to něco, - v tomto konkrétním 

případě Boží charakter, - s čím jsem já sám zápasil několik let a nedávno jsem sepsal k tématu řadu 

brožur.  Podivný čin Boží: zůstává Bůh klidný a vyrovnaný až do samého konce, a pak ztratí nervy, 

vybuchne a všechny pozabíjí?  My sami jsme Hitlera, Mussoliniho a všechny tyto lidi odložili a na 

vrcholu toho seznamu je Bůh, který vyhladil spoustu lidí?  Je tohle to, co se stane na konci věků? 

 

A co prohlášení jako v 5. Mojžíšově 7?  „Projděte město a všechny je vyhlaďte“.  Udělejte genocidu na 

hodně z nich.  Vezměte si meče a zapíchněte všechny ženy a děti.  Zabijte je všechny.  O čem to je?  

Jak to v Písmu funguje?  (Další brožura: Odhalení hada při dobytí Kanaánu).  Existuje spousta lidí, 

kteří čtou Bibli, oni jsou posluchači Slova, ale nejsou činiteli. 

 

Millerovy pravidla výkladu Bible.  Tohle je to, co Millerovy pravidla říkají: Brát Bibli jednoduše a, jak 

říkáš, brát ji tak, jak ji čteš, pokud to však nepřináší násilí vůči přírodě (přírodním zákonům).  Je vzetí 

meče a zapíchnutí ho do dítěte, děláním násilí na přírodním zákoně?  Nebo je to něco, co děláme 

každý den, nebo je to jen něco, co pořád procvičujeme?  Musíme si položit otázku, rozumím tomu 

správně? Pokládáš dobrou otázku, protože pokud to jednoduše čtete tak, jak se to tam čte, protože si 

myslíme, že tomu rozumíme, pak to vypadá, že přesně to se tam říká.  Och, takže tohle je to, co je 

ode mne požadováno.  Ale pak tu máme všechny tyhle další problémy, které musíme vyřešit, a tomu 

se chci věnovat nějaký čas. 

 

Brožura „Bohové Egypta jako blesky z nebe“. Proč Bůh dal příkaz k ukamenování lidí?  Když Ježíš říká, 

že veškerý hřích a rouhání bude člověku odpuštěno, ale když se nějaký člověk rouhá Bohu ve Starém 

zákoně, vezmou ho a ukamenují ho k smrti.  Co se stalo s odpuštěním?  Co se stalo s milosrdenstvím? 

No jasně, Augustýn nám může pomoci.  Dispenzační, to je Starý zákon, s tím si už starosti neděláme.  

Díky Bohu, že jsem se nenarodil ve Starém zákoně, už nemusíme být kamenováni.  Jak tedy vyřešit 

toto napětí, protože to jsou skutečné otázky, když jsou lidé kamenováni. 

 

Nebo si čtete Numeri 11.  Pojďme se krátce podívat na Numeri 11.  Začínám hicovat na tomto 

tématu. Pojďme se podívat do Numeri 11. Co tam čtete? Jak to tam čtete?  " I stalo se, že lid ztěžoval 

a stýskal sobě, což se nelíbilo Hospodinu. Protož, slyše to Hospodin, rozhněval se náramně, a roznítil 

se proti nim oheň Hospodinův, a spálil zadní díl vojska.“  Hospodin se tedy rozčílí.  Vychází oheň a 

někteří z nich jsou „ugrilováni“.  Co je tohle?  Jak tomu rozumíme?  No, porovnávejte Písmo s 

Písmem. 
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To je další věc, kterou vidíme v Millerových pravidlech výkladu.  Vezměte všechno, co Bible říká o 

konkrétním tématu, a když nashromáždíte všechny části, tehdy vytvořte svůj závěr. Ale to, co mnoho 

lidí udělá, je, že si vezmou jednu nebo dvě pasáže, vytvoří závěr a pak přizpůsobí všechny ostatní 

pasáže tomu původnímu závěru.  Tohle nejsou Millerova pravidla.  Takhle neprovádíte studium Bible.  

Vy si prostudujete všechno, přečtete si vše o tématu, co najdete, a pak, pokud dokážete sladit 

všechna ta tvrzení, Miller říká, že se nemůžete zmýlit.  To je zajímavé tvrzení, že? 

 

Ale já slyším lidi říkat, že je třeba si vzít ty jasné texty k interpretaci těch nejasných textů.  Jak to 

funguje?  Některým lidem jsou některé texty velmi jasné a jiným lidem nejsou. A pak jsou na druhé 

straně další texty, které jsou velmi, velmi jasné, a jiným lidem nejsou.  Jak se tedy rozhodnout, co je 

jasné a co nejasné a kdo o těchto věcech rozhoduje?  To je několik věcí, na které se musíme podívat. 

 

A co se týče egyptských ran, brožura „Golgota v Egyptě“. Jak s nimi naložíme?  Potopa.  Brožura 

„Kristův předpotopní kříž“.  Bůh říká, že zničí Zemi.  V Genesis 6:13 Bůh říká: „Zahladím je i se zemí.“  

Jak se k tomuhle máme postavit? 

 

V knize Velký spor, strana 652, je jedno prohlášení: „Ve světle, které září z Golgoty, vypadají Boží 

vlastnosti, které v nás vzbuzovaly strach a posvátnou bázeň, krásné a přitažlivé.“ To jsou některé z 

věcí, o kterých chci uvažovat, když se díváme na Boží charakter. Protože chci být zapečetěn jménem 

Otce a chci být jako Ježíš ve způsobu, jakým jednal s lidmi.  Mt 26:52 „Vrať svůj meč na místo. Neboť 

všichni, kdo se chápou meče, mečem zahynou.“ 

To nám dává tak trochu přehled o tom, jaká témata Pentagonu lží se chystáme v příštích několika 

dnech probrat.  Jak jsem zdůraznil v brožurách, ke každému z těchto bodů jsem napsal písemný 

materiál ke každému z nich a my je máme na stránkách, takže si ty body můžete přečíst podrobněji, 

jak je budeme procházet. (K dispozici na webu MaranathaMedia.cz ke stažení) 

Chci vám jen poděkovat za váš čas a těším se, až se zítra uvidíme s těmi, kteří to zvládnou na 10. 

hodinu, takže pojďme tu zakončit modlitbou. 

Náš Otče v nebi, teď ti děkujeme, že k tobě můžeme přistupovat ve jménu Ježíše.  Děkuji Ti za to, že 

jsi nám dal knihu Velký spor, která k nám mluví tak jasně o tom mistrovském díle podvodu, jež nám 

satan způsobil, abychom neporozuměli Písmům.  Abychom to četli způsobem, který se nám jeví jako 

přirozený, a přitom zapomínáme, že Bůh říká: „Moje cesty nejsou vaše cesty a vaše myšlenky nejsou 

Mé myšlenky“, takže abychom mohli odhalit satanovy podvody, musíme číst Písmo očima Ježíše 

Krista a skrze chápání Jeho charakteru.  Děkuji ti, Otče, že jsi mi dal oči, abych uviděl tyto podvody, a 

tak k tobě přicházím s vděčností a díky.  Modlím se za všechny zde, abychom tyto kousky krok za 

krokem dali dohromady s pomocí Tvého Ducha, abychom mohli být zapečetěni na našich čelech 

skutečným charakterem našeho Otce, protože když známe Otce, přestaneme hřešit.  A pokud stále 

hřešíme, znamená to, že ještě neznáme Otce.  Pomoz nám Otče nebeský, abychom tě více a úplně 

poznali skrze Ježíšův život.  Dej nám prosím dobrou noc plnou odpočinku a zítra nás bezpečně přiveď.  

A za to Ti děkuji jménem Ježíše.  Amen. 
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Kazatel Adrian Ebens uvádí do přehledu 5-ti pilířů, jež podpírají stavbu zkreslující Boha, Jeho 

přirozenost, Jeho zákon a Jeho charakter. 

Brožury k tématu jsou dostupné na https://maranathamedia.cz/  

 

Přednášková série z roku 2016 ve sboru Talking Rock Sabbath Chapel, USA 

Zdroj: https://youtu.be/luuG5O2MgII 

 

časová razítka: 00:00:00 Garyho úvodní řeč 00:00:53 důležitost modlitby 00:03:26 Adrianova 

řeč 00:04:12 Pozdravy z Evropy 00:04:36 odpověď na modlitbu, zkušenost 00:06:28 

zkušenost "přístav pokoje" během Svátku stánků 00:09:06 Pentaogn lží - úvod 00:10:46 

modlitba 00:12:23 svody v poslední době 00:14:30 živá zkušenost 00:17:14 popis budovy s 

ostrahou 00:19:35 GC 561, podvod 00:23:24 GC 588, dva podvody 00:24:40 definice 

Babylonu (systému) 00:26:35 antropomorfismus 00:28:02 Bůh a svatyně 00:29:46 Syn Boží a 

zákon 00:34:00 imunitní systém vypnut 00:37:05 Millerité a průkopníci CASD 00:38:22 

William Miller, Christian Connexion 00:40:09 Boží charakter, zapečetění 00:41:26 systém 

dispenzací a smlouvy 

00:43:03 J. White a konzumace vepřového masa 

00:44:13 čuník přechází z ceremoniálního do morálního 

00:45:00 desátek alias Sister Betsy 

00:45:31 Nová a Stará smlouva 

00:48:30 učení o trojici 

00:48:56 sklouznutí celosvětové Chrurch of God (Církev Boží)  

00:5240 základy protestantské reformace v pentagonu 

00:54:49 Jak Bůh trestá? 

00:56:27 Boží charakter 

01:00:34 Millerovy pravidla výkladu Bible 

01:04:02 zapečetění 

01:05:23 závěrečná modlitba 

 
 


